
PROTOKOLL FRA MØTE I REGELRÅDET 
 
Dato og klokkeslett: 7. mars 2024 

10.00 -16.00  
Sted: Radisson Hotel & Conference Centre, Gardermoen  

Til stede fra Regelrådet:  Leder Sandra Riise 
Nestleder Just Hjalmar Johansen 
Rådsmedlem Siri Pettersen Strandenes 
Rådsmedlem Gry Agnete Alsos 
Varamedlem Bjørn Sørgård 

Forfall:  Rådsmedlem Trond-Morten Lindberg 

Til stede fra 
Sekretariatet for 
Regelrådet:  

Sekretariatsleder Dag Aarnes 
Fagdirektør Kristin Johnsrud 
Fagdirektør Marte Grønvold 
Seniorrådgiver Cathrine Brenden Rønning 
Seniorrådgiver Stian Hervik Frantzen 
Førstekonsulent Jørgen Kristoffersen Falkheim  
Førstekonsulent Bendik Dalene 
Administrativ koordinator Mari Helene Koksrud 

Andre: 
 

Behandlet saker fra og 
med til og med:  

14/2024-26/2024 
Sakspapirer var sendt ut 29. februar  

 

Regelrådet var beslutningsdyktig, jf. vedtekter for Regelrådet § 5 annet ledd, der det 
fremgår at «Rådet er beslutningsdyktig når minst tre medlemmer og enten leder eller 
nestleder deltar i avstemminger om uttalelser».  

 

14/2024 Godkjenning av protokoll fra forrige møte  
Protokoll for møte 24. januar 2024 fulgte vedlagt innkallingen. 

Vedtak:   

Protokollen fra det foregående møtet ble godkjent.  

 

15/2024 Godkjenning av dagsorden  
Dagsorden for møtet fulgte vedlagt innkallingen.  

 

 



Vedtak:   

Dagsorden ble godkjent.  

16/2024 Habilitetsvurdering  
Habilitet ble vurdert for Siri Pettersen Strandenes i sak 18/2024 Høring – Nye regler 
om digital operasjonell motstandsdyktighet i finanssektoren (DORA) da hun sitter i 
styret i forsikringsselskap. Forslaget er generelt, og det er en forordning fra EU med 
lite rom for påvirkning.  

Vedtak:  

Siri Pettersen Strandenes ble vurdert som habil i behandlingen av sak 18/2024. 
Rådet var beslutningsdyktige i sakene som skulle behandles på møtet.  

17/2024 Årsrapport 2023  
Regelrådet diskuterte og ga sine innspill til årsrapporten. 

Vedtak:  

Årsrapporten ble godkjent av Rådet, og sekretariatet innarbeider mindre endringer i 
samsvar med innspillene fra Rådet.    

 

Behandling av forslag til uttalelser: 

18/2024 Høring – nye regler om digital operasjonell 
motstandsdyktighet i finanssektoren (DORA) 
Sekretariatet presenterte saken. Regelrådet diskuterte og ga sine innspill. 

Vedtak:  

Regelrådet har besluttet å uttale seg om saken, i kategori gul. 

Departementet beskriver problemet som skal løses og målet som skal nås på en 
tilstrekkelig måte. Departementet viser hvor det er nasjonalt handlingsrom og bruker 
handlingsrommet der de finner det fornuftig.  

Departementet viser at forordningens nyttevirkninger trolig er større enn 
kostnadsvirkningene. Vi mener imidlertid at utredningen har svakheter i beskrivelsen 
av berørt næringsliv og beskrivelsen av kostnadsvirkningene for næringslivet. 
Finanssektoren og IKT-sektoren er identifisert som berørte av forslaget, men det er 
ikke gitt en beskrivelse av sektorene. Hele forordningen hviler på et 
proporsjonalitetsprinsipp, men det er ikke klargjort hvilke deler av forordningen som 
gjelder for de ulike aktørene i norsk næringsliv. Videre gir departementet en 
overordnet beskrivelse av de nye kravene som forordningen stiller til næringslivet. 
Fraværet av en beskrivelse av hvordan proporsjonalitetsprinsippet skal håndheves i 
praksis gjør det imidlertid utfordrende å vurdere hvilke konsekvenser dette vil ha for 
individuelle norske bedrifter.  



På grunn av den manglende beskrivelse av den norske konteksten for regelverket er 
det vanskelig å si på dette stadiet hva kostnadene for næringslivet vil bli. En 
vellykket gjennomføring er avhengige av at departement og tilsyn håndterer 
regelverket på en effektiv måte. 

 
 
19/2024 Høring om sanntids trafikkinformasjonstjenester 
Sekretariatet presenterte saken. Regelrådet diskuterte og ga sine innspill. 

Vedtak:  

Regelrådet har besluttet å uttale seg om saken, i kategori gul. 

Endringene medfører en betydelig geografisk utvidelse av virkeområde for disse 
tjenestene og en rekke nye pliktsubjekter. Regelrådet savner i den forbindelse en 
grundigere beskrivelse av næringslivet som blir berørt, samt hvordan forordningen 
antas å påvirke små virksomheter.  

Vegdirektoratet tar opp flere sentrale problemstillinger som oppstår i forbindelse med 
gjennomføring av forordningen. Dette gjelder spørsmål av konkurransemessig 
betydning, samt krav om rapportering og samarbeid som stilles til private aktører. 
Etter Regelrådets vurdering er dette sentrale vurderinger i forbindelse med en 
vellykket gjennomføring for norsk næringsliv.  

Ettersom det gjenstår å utarbeide konkrete forslag knyttet til gjennomføringen har 
ikke Regelrådet mulighet til å konkludere på spørsmål om målene med forslagene 
kan nås til en relativt sett lav kostnad for næringslivet. 

 

20/2024 Høring – Forslag om endring i vareførselsforskriften – Digitoll 
del 4 
Sekretariatet presenterte saken. Regelrådet diskuterte og ga sine innspill. 
Vedtak:  

Regelrådet har besluttet å uttale seg om saken, i kategori gul.  

Regelrådet har vurdert Tolletatens utredning av forslag til endringer i 
vareførselsforskriften. Forslagene er en oppfølging av tidligere endringsforslag 
knyttet til implementering av Digitoll.  

Tolletaten foreslår flere tiltak som skal avhjelpe i omstillingsperioden frem til 
direktekjørings-ordningen fases ut og det innføres krav til digital melde- og 
opplysningsplikt.  

Regelrådet synes det er positivt at Tolletaten i denne høringen foreslår mulige 
forenklinger for næringslivet. Det er også positivt at Tolletaten legger opp til 
digitalisering, bruk av automatiske systemer og teknologinøytrale bestemmelser.  



Regelrådet mener at Tolletaten kunne beskrevet berørt næringsliv grundigere. 
Tolletaten burde også gjort rede for virkningene av forslagene som nå er på høring. 
Regelrådet mener nyttevirkningen av forslaget kunne kommet bedre frem i 
hørings-notatet. Videre er Regelrådet usikre på om forslagene i denne høringen vil 
redusere utfordringene for mindre virksomheter og mener dette burde vært vurdert 
nærmere. Samlet sett mener derfor Regelrådet at utredningen har svakheter. På 
grunn av svakheter i utredningen er Regelrådet usikre på i hvor stor grad forslagene 
i denne høringen løser de problemene Tolletaten skisserer. 

21/2024 Høyring – Kontraktslengde og oppsigelsesvern i 
boligleieforhold  
Sekretariatet presenterte saken. Regelrådet diskuterte og ga sine innspill. 

Vedtak:  

Regelrådet besluttet i møtet å uttale seg om saken, i kategori rød. 

Regelrådet vurderer at utredningen gir en detaljert situasjonsbeskrivelse av 
leiemarkedet og formålet med forslagene kommer tydelig frem. Virkningene er ikke 
forsøkt tallfestet. Videre fremstår utredningen av alternative tiltak, beskrivelsen av 
berørt næringsliv og gjennomgangen av prinsipielle spørsmål som tilstrekkelig. 
Regelrådet mener også at endringene i husleielovens struktur vil gjøre den lettere å 
forstå for brukerne av lovverket.  

De foreslåtte tiltakene vil være belastende for utleiersiden sammenliknet med 
gjeldende regulering. Det er derfor viktig at fordelene ved forslagene fremstår klare 
og sannsynlige. Regelrådet mener forslagets nyttevirkninger ikke er tilstrekkelig 
sannsynliggjort og at de negative virkningene burde vært nærmere utredet. Det 
fremstår uklart hva virkningene av tiltakene vil være for utleier, og videre effektene 
på leiemarkedet. Etter Regelrådets vurdering kan økt risiko for utleierne slå tilbake 
på leietakerne i et allerede presset utleiemarked. Utleierne kan for eksempel velge å 
sette opp husleien eller trekke ut boliger av utleiemarkedet. Dette vil igjen kunne 
påvirke leietakerne og leiemarkedet negativt.  

På bakgrunn av usikkerheten knyttet til både de positive og negative virkningene av 
forslaget kan Regelrådet ikke konkludere med at målene kan oppnås til en relativt 
sett lav kostnad for næringslivet. 

Annen saksbehandling: 

22/2024 Referatsaker og nytt fra sekretariatet  
Rådsleder og sekretariatet orienterte om media, avholdte møter, planlagte møter og 
annet.  

Vedtak:  

Regelrådet tok informasjonen til etterretning.  

 



23/2024 Foredrag milepælsseminar  
Regelrådet diskuterte og ga sine innspill til foredraget til milepælsseminaret.  

Vedtak:  

Rådsleder og sekretariatet fortsetter planleggingen av foredraget til 
milepælsseminaret.  

24/2024 Prioriteringer 
Regelrådet diskuterte aktuelle saker for vurdering til uttalelse.   

Vedtak:  

Rådet ga sin tilbakemelding og sekretariatsleder sender ut et forslag til endelig 
prioritering til rådet.  

 

25/2024 Avslutning og neste møte  

Vedtak:  
 Neste møte avholdes 18. april på Son spa.   

  
 

26/2024 Rådets egenevaluering 
  
Rådet foretok en egenevaluering.  

 
PROTOKOLLEN ER GODKJENT ELEKTRONISK  
 
11.04.2024 
---------------------  
Sandra Riise  
Leder av Regelrådet 
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